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Dr. Sulaiman Al-Turki, a national of the Kingdom of Saudi Arabia, holds Ph.D. and 
Master's degrees in economics from the University of Oregon (Eugene, Oregon, USA) 
and a Bachelor's degree in economics from King Saud University (Riyadh, Saudi 
Arabia), where he worked as a faculty member (1982-1994). He has written 
extensively on econometrics, energy economics, monetary economics, and Saudi 
Arabian economy. 

He is now the Deputy Minister of Finance for International Financial Affairs (from 
2012).  Prior to that, he was the Deputy Minister of Finance for Economic Affairs 
(from 2009) and Economic Advisor in the Minister's Office (2007), the IMF Executive 
Director for Saudi Arabia (1999), Alternate Executive Director for Saudi Arabia (1996), 
and Director General of International Financial Institutions Department at the 
Ministry of Finance in Saudi Arabia (1994).   

Dr. Al-Turki was a member of Alinma Bank (from 2008 - 2016) (Board of Directors, 
Executive Committee, Chairman of Risk Committee, and Chairman of Recruitment 
and Remuneration Committee), National Water Company (2008 - 2014) (Board of 
Directors, Human Resource Committee, and Chairman of the Audit Committee), 
Higher Education Fund (2008 – 2014) (Board of Directors and Audit Committee), 
Human Resource Development Fund (2008 – 2015) (Board of Directors and Chairmen 
of the Investment Committee), Arab Authority for Agriculture Investment and 
Development (from 2008) (Member of the Board of Directors, Executive Committee, 
Investment Committee, and Chairman of the Audit Committee).  He was also 
member of a number of intergovernmental permanent committees, including 
Natural Gas Pricing and Allocation, National Strategy for Science and Technology, and 
King Abdullah Initiative for Agriculture Investment Abroad. 
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 
 

الدكتور سليمان بن محمد التركي سعودي الجنسية ويحمل شهادتي الدكتوراه 
المتحدة والماجستير في الاقتصاد من جامعة أوريجون، يوجين، أوريجون، الولايات 

الأمريكية؛ والبكالوريوس في الاقتصاد من جامعة الملك سعود، الرياض، المملكة العربية 
له   .١٩٩٤-١٩٨٢، وعمل بها كعضو هيئة تدريس خلال الفترة )مرتبة الشرفب( السعودية

 ياتالعديد من الدراسات المنشورة في الاقتصاد القياسي، واقتصاديات الطاقة، واقتصاد
  .، ودول الخليج العربيتصاد المملكة العربية السعوديةد، واقوالنق

  ).٢٠١٢منذ (وكيلاً لوزارة المالية للشئون المالية الدولية يعمل الدكتور التركي حالياً 
ومستشاراً  )٢٠١٢-٢٠٠٩(لوزارة المالية للشئون الاقتصادية مكلفاً وكيلاً وعمل قبل ذلك 

تنفيذياً للمملكة العربية السعودية لدى  اً ومدير ،)٢٠١٢-٢٠٠٧(اقتصادياً في مكتب الوزير 
للمملكة لدى صندوق النقد ومديراً تنفيذياً مناوباً  )٢٠٠٧-١٩٩٩(صندوق النقد الدولي 

؛ كما عمل مديراً عاماً للمنظمات والمؤسسات المالية الدولية في )١٩٩٩-١٩٩٦(الدولي 
  ).١٩٩٦-١٩٩٤(وزارة المالية 

 مجلس الإدارة واللجنة التنفيذية(في مصرف الإنماء  عضوٌ عمل الدكتور التركي 
- ٢٠١٣، ورئيس لجنة المخاطر ٢٠١٣-٢٠٠٨ ، ورئيس لجنة المكافئات والتعيينات٢٠١٥-٢٠٠٨
مجلس الإدارة ولجنة الموارد البشرية، ورئيس ( ٢٠١٤-٢٠٠٨الوطنية المياه شركة ؛ و)٢٠١٥

؛ )مجلس الإدارة ولجنة التدقيق( ٢٠١٥-٢٠٠٩؛ وصندوق التعليم العالي )لجنة التدقيق
؛ )مجلس الإدارة ورئيس لجنة الاستثمار( ٢٠١٥-٢٠١٠وصندوق تنمية الموارد البشرية 

-٢٠١٥( GDC Middle Eastورئيس مجلس إدارة الشركة السعودية لتهيئة وصناعة الطائرات 
تى ح-٢٠١٤( )الولايات المتحدة( GDC Technics؛ ورئيس مجلس إدارة شركة )حتى الآن

؛ ورئيس )٢٠١٧-٢٠١٤( )ألمانيا( GDC Engineering؛ ورئيس مجلس إدارة شركة )٢٠١٧
؛ )حتى الآن-٢٠١٧(شركة الشرق الأوسط لمحركات الطائرات المحدودة  إدارةمجلس 

مجلس الإدارة واللجنة (حتى الآن -٢٠٠٨والهيئة العربية للاستثمار والإنماء الزراعي 
عضوٌ في كان كما أنه   ).والمخاطر ر ورئيس لجنة التدقيقالتنفيذية ولجنة الاستثما
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 والاستراتيجيةعدد من اللجان الدائمة، بما فيها لجنة تسعير وإمداد الغاز الطبيعي، 
 .الوطنية للعلوم والتقنية، ومبادرة الملك عبداالله للاستثمار الزراعي في الخارج


	short-cv-5
	سيرة ذاتية

